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Briefing: Kitajska

V četrtek, 13. decembra, vas vabimo na letni
Zbor članov SKPS, ki bo potekal med 17.00 in
18.00 uro na GZS, v Dvorani B. Po Zboru članov
vas vljudno vabimo tudi na letno gala večerjo
članov in partnerjev SKPS v Grand Hotelu
Union. Več informacij sledi v kratkem.

Tekoče novice in
dogodki članov*
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Selitev proizvodnje v notranjost Kitajske –
alternativa ‘re-shoring’
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Tekoče novice
Simpozij ‘Tveganja in priložnosti v poslovnih odnosih
med EU in Kitajsko’: o priložnostih na Kitajskem v
času geopolitičnih trenj

Napovedujemo
SAVE THE DATE: 13. december, Zbor članov in letna
gala večerja Slovensko-kitajskega poslovnega sveta

*Novice, o katerih bi želeli obvestiti ostale člane SKPS prek naših
novičnikov lahko posredujete na skps@gzs.si. Obvestite nas lahko
tudi o vaših preteklih ali prihajajočih dogodkih. 

Izšla je slovenska izdaja Vodnika o kibernetski
varnosti za mala in srednja v Evropi podjetja
Huawei, EIT Digital in Global Digital Foundation

Sprejem ob zaključku leta zajca in odprtje razstave
umetnice Katje Burlina na GZS

Veleposlanica Suhadolnik na simpoziju Tsinghua
predstavila oblikovanje slovenske kulture

SAVE THE DATE: 13.
december, Zbor članov
in letna gala večerja
Slovensko-kitajskega
poslovnega sveta
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Sprejem delegacije v okviru projekta ‘International
Urban and Regional Cooperation’

Uspešno izpeljan poslovni čaj z Ožebejem Mercem o
pristopu kitajskih poslovnih partnerjev v Sloveniji

Uspešno izpeljana 6. redna seja IO SKPS

Delegacija Imperial Museum v Pekingu je v
Slovenskem etnografskem muzeju pomagala
restavrirati kitajske zbirke

Predsednika Biden in Xi sta se srečala ob robu
konference APEC

Vstop na Kitajsko brez vize: državljani Francije,
Nemčije, Italije, Nizozemske, Španije in Malezije
lahko na Kitajskem do 15 dni bivajo brez vize

CIIE je predstavil priložnosti velikega kitajskega trga

mailto:skps@gzs.si


Province v notranjosti Kitajske hitro postajajo
novo središče proizvodne industrije države, kar
dokazuje rast izvoza iz osrednjih in zahodnih
provinc. Ker ponujajo nižje proizvodne stroške,
hkrati pa ostajajo globoko integrirana v
obstoječe dobavne verige, ta območja ponujajo
prepričljivo alternativo podjetjem, ki se želijo
preseliti iz dražjih proizvodnih središč v vzhodni
in južni Kitajski.

Kitajske celinske regije ponujajo vrsto ugodnosti,
ki so privlačne za tuja podjetja, ki iščejo cenejše
alternative tradicionalnim proizvodnim
središčem na obali. Ti dejavniki se razlikujejo
glede na industrijski sektor. Medtem ko lahko
delovno intenzivne in stroškovno občutljive
sektorje pritegnejo predvsem nižje plače in
cenejše površine, energetsko intenzivni sektorji
razmišljajo tudi o razpoložljivosti cenejših virov
energije, zlasti obnovljivih.

Selitev proizvodnje v notranjost Kitajske –
alternativa ‘re-shoring’
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Povzeto po: China Briefing

Odločitev o tem, ali preseliti proizvodnjo v
notranjost Kitajske, bo v veliki meri odvisna od
osnovnega razloga za selitev proizvodnje iz
vzhodne Kitajske. Za podjetja, ki delujejo v
delovno intenzivnih panogah in stroškovno
občutljivih panogah, je lahko idealna lokacija za
novo tovarno nižje mestno območje v osrednji
Kitajski ali bližje zahodne province. Medtem
lahko podjetje, ki se ukvarja z energetsko
intenzivno proizvodnjo, išče območje z manjšo
gostoto z boljšimi naravnimi viri. Poleg tega se
lahko upoštevajo tudi dejavniki, kot so
industrijski sektor in tehnološke zmogljivosti,
infrastruktura in talenti, ki so na voljo v
posameznih mestih, industrijskih parkih in
razvojnih območjih



Ameriški predsednik Joe Biden in kitajski
predsednik Xi Jinping sta se ob srečanju
dogovorila, da bosta odprla predsedniško
odprto telefonsko linijo, obnovila komunikacijo
med vojaki in si prizadevala za omejitev
proizvodnje fentanila, kar je pokazalo oprijemljiv
napredek v njunih prvih pogovorih iz oči v oči v
enem letu.

Obe vladi načrtujeta pomemben napredek, da
obnovita vojaške stike, ki jih je Kitajska prekinila,
potem ko je tedanja predsednica
predstavniškega doma Nancy Pelosi avgusta
2022 obiskala Tajvan.

Predsednika Biden in Xi sta se srečala ob robu
konference APEC
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Povzeto po: Reuters, China Daily

"Vrnili smo se k neposredni, odprti jasni
neposredni komunikaciji na neposredni podlagi,"
je dejal Biden.

Poleg tega je Biden dejal, da sta se s Xijem
strinjala s komunikacijo na visoki ravni. "Z njim
sva se dogovorila, da lahko vsak od naju
neposredno prevzame telefonski klic in se bova
takoj slišala."



Od 1. decembra 2023 do 30. novembra 2024 bo vstop na Kitajsko in bivanje do 15 dni državljanom
Francije, Nemčije, Italije, Nizozemske, Španije in Malezije omogočemo brez vize. Državljani omenjenih
držav bodo lahko na Kitajsko vstopili iz naslednjih razlogov: poslovni obisk, turizem, družinski obisk in
tranzit skozi Kitajsko.

Vstop na Kitajsko brez vize: državljani Francije,
Nemčije, Italije, Nizozemske, Španije in Malezije

lahko na Kitajskem do 15 dni bivajo brez vize
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Pristop CIIE, osredotočen na uvoz, poudarja
vlogo Kitajske kot svetovnega potrošniškega trga
in poudarja njeno pripravljenost deliti svojo
gospodarsko blaginjo z drugimi državami z
nadaljnjim odpiranjem svojega potrošniškega
trga.

Na pravkar končanem šestem kitajskem
mednarodnem uvoznem sejmu (CIIE), prvem
svetovnem sejmu z uvozno tematiko na
nacionalni ravni, je bilo sklenjenih okvirnih
dogovorov v skupni vrednosti 78,41 milijarde
ameriških dolarjev za enoletne nakupe blaga in
storitev, ki določajo rekordno visoko.

Številka predstavlja 6,7-odstotno povečanje
glede na lansko leto, je na tiskovni konferenci
povedal Sun Chenghai, namestnik direktorja
urada CIIE.

CIIE je predstavil priložnosti velikega kitajskega
trga

Povzero po: CGTN, Xinhua Belt and Road Weekly Vol. 8, No. 44

Dogodek se je prvič v celoti odvil na lokaciji od
začetka pandemije COVID-19. Potekal je od 5. do
10. novembra letos in je pritegnil predstavnike
iz 154 držav, regij in mednarodnih organizacij.
Na poslovni razstavi je sodelovalo več kot 3400
podjetij iz 128 držav in regij, ki so predstavila
442 novih izdelkov, tehnologij in storitev.

Letošnja razstava je še toliko bolj ključna, saj si
svet želi opomoči od gospodarskih motenj, ki jih
je povzročila pandemija COVID-19. CIIE
udeležencem omogoča, da predstavijo svoje
dosežke in izdelke milijonom potencialnih strank
in partnerjev, kar olajša sklepanje poslov in
sodelovanja, ki lahko pripomorejo k njihovemu
prihodnjemu uspehu
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Glede na poročilo, ki ga je HSBC objavil 6.
novembra za CIIE, je 87 odstotkov anketiranih
čezmorskih podjetij izjavilo, da bodo razširili
svojo poslovno prisotnost na Kitajskem. Colin
Bell, izvršni direktor HSBC Europe, je dejal, da
CIIE zagotavlja platformo svetovnega razreda za
mednarodno trgovino in izmenjavo, ki globalnim
podjetjem omogoča dostop do obsežnega
potrošniškega trga Kitajske.

Kitajska si je v obdobju 2024–2028 zadala cilje
za skupno trgovino z blagom in storitvami v
višini več kot 32 bilijonov ameriških dolarjev
oziroma 5 bilijonov ameriških dolarjev, kar
ustvarja ogromne priložnosti za svetovni trg.
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TEKOČE NOVICE

Simpozij ‘Tveganja in priložnosti v poslovnih
odnosih med EU in Kitajsko’: o priložnostih na

Kitajskem v času geopolitičnih trenj

23. november 2023

V četrtek, 23. novembra, so predstavniki in člani
Slovensko-kitajskega poslovnega sveta
sodelovali na simpoziju ‘Tveganja in priložnosti v
poslovnih odnosih med EU in Kitajsko’, ki je v
debati o prilagajanju podjetij v času
geopolitičnih tenzij združil gospodarstvenike,
predstavnike vlade, akademike in študente.
Simpozij je organizirala Ekonomska fakulteta v
sodelovanju s SKPS. Jure Tomc, podpredsednik
Slovensko-kitajskega poslovnega sveta, je v
svojem pozdravnem govoru poudaril pomen
Kitajske kot trgovinske partnerice Slovenije in EU
ter potrebo po spodbujanju slovenskega izvoza
na Kitajsko, saj na kitajskem trgu za naša
podjetja še vedno ostaja neizkoriščen potencial.

Dr. Jerneja Jug jerše, predstavnica Evropske
komisije v Sloveniji, je v uvodnem nagovoru
poudarila, da se EU ne namerava ‘odcepiti ’
(decouple) od Kitajske, temveč gre pri politiki t.
i. de-reisking zgolj za diverzificiranje virov.
Orisala je prihodnje korake, ki jih bo EU
zasledovala v svoji trgovniski politiki do Kitajske.
Prof. dr. Jing Men iz East China Normal
University je predstavila pogled Kitajske na
politiko EU, medtem ko je Miguel Otero-Iglesias
iz Elcano Royal Institute govoril o sodelovanju
EU in Kitajske v času rivalstva velikih sil ter
priporočal, kako naj EU ravna v prihodnosti.
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TEKOČE NOVICE

Simpozij se je zaključil z okroglo mizo, kjer so
predstavniki podjetij, SKPS in vladnih institucij
podali svoje poglede na vpliv geopolitičnih
trendov na poslovanje s Kitajsko. Dr. Mark
Pleško (Cosylab, IO SKPS) in mag. Marko Femc
(Plan-net Solar, IO SKPS) sta govorila predvsem
o spremembah (ali pomanjkanju le-teh) v
poslovanju s Kitajsko po pandemiji Covid-19 ter
tem, kako se v podjetjih sami prilagajajo na
geopolitčne trende. Tinkara Godec (GS SKPS) je
spregovorila o spremembah v vlogi SKPS, ki je iz
vloge promocije dobrih gospodarskih, kulturnih
in znanstveno-raziskovalnih odnosov med
Slovenijo in Kitajsko v času napetosti prerasla
tudi v izobraževalno in predstavniško vlogo.
Andreja Mulec Bohinc (SPIRIT Slovenija) je
orisala izzive, s katerimi se spopada SPIRIT kot
agencija za promocijo izvoza z izvozom na
Kitajsko po pandemiji. 

Dr. Slobodan Šešum (MZEZ, Direktorat za
gospodarsko in javno diplomacijo) pa je poudaril
predvsem pozicijo Slovenije, naš pristop do
trenutniega dogajanja na ravni odnosov EU-
Kitajska in načrte za prihodnost.

Simpozij, kot je ta, zagotavljajo pomembno
stičišče akademskih, storkovnih pogledov
ter praktičnih izkušenj, ki jih predstavljajo
pogledi podjetij in podpornega okolja.
Vseibnsko močen program je zagotovil
zanimiv dan za udeležence, zato se v SKPS
že veselimo izvedbe podobnega dogodka v
partnertvu z Ekonomsko fakulteto tudi v
prihodnosti!
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Sprejem delegacije v okviru projekta ‘International
Urban and Regional Cooperation’

Slovensko-kitajski poslovni svet je v petek, 27.
oktobra, sprejem delegacijo predstavnikov
National Reform and Development Commission
in 6-ih mest (Hangzhou, Zhengzhou, Liuzhou,
Chongqing, Taicang in Guangzhou). 

Projekt IURC, projekt mednarodnega urbanega
sodelovanja, je pobuda, ki označuje moč
globalne povezanosti in skupnih prizadevanj.
Gre za obsežen program, namenjen vodenju in
razvoju decentraliziranega mednarodnega
urbanega in regionalnega sodelovanja na
področjih trajnostnega urbanega razvoja in
inovacij. To sodelovanje se spodbuja v ključnih
partnerskih državah in regijah, med drugim tudi
na Kitajskem.

Mag. Marjana Majerič, Izvršna direktorica GZS za
strateški razvoj in internacionalizacijo, je
delegaciji predstavila strukturo inovacijske in
start-up ekosistema v Sloveniji ter podporne
aktivnosti GZS za tuja podjetja. Tinkara Godec,
GS SKPS, je delegaciji predstavila delovanje
Slovensko-kitajskega poslovnega sveta ter
prisotnost tudi na Kitajskem. Delegaciji se
zahvaljujemo za produktivno srečanje in se
veselimo sodelovanja tudi v prihodnosti.

27. oktober 2023
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Uspešno izpeljan poslovni čaj z Ožebejem
Mercem o pristopu kitajskih poslovnih partnerjev

v Sloveniji
9. november 2023

V četrtek, 9. novembra, smo na SKPS izpeljali že
drugi poslovni čaj letos, in sicer na temo
pristopa kitajskih poslovnežev v Sloveniji.
Govorili smo z Ožbejem Mercem, starejšim
partnerjem v Odvetniški pisarni Jadek & Pensa.

Pomembnost pozicioniranja: Slovenija
kitajskih poslovnežem predstavlja vrata v širši,
evropski trg. Nismo pa unikatni pri tem - enako
priložnost predstavlja še dosti drugih držav.
Zato je pomembno, da se znamo pozicionirati. V
tem so naši gospodarstveniki zelo dobri, slediti
pa mora tudi regulativno okolje.

Agilnost: Naša prednost mora biti, da smo bolj
agilni, da iščemo poti znotraj režima. To ni
nemogoče, je pa potreben dober in premišljen
pristop, identifikacija naših prednosti in
izkoriščanje le-teh.

Sodelovanje je ključ: Če smo Slovenci navajeni
reševanja sporov na sodiščih, pa je pri pristopu
do kitajskih poslovnih partnerjev pomembna
predvsem komunikacija in iskanje kompromisov
kot način reševanja sporov. Pomembno je, da
gradite mostove in ne uničujete medsebojnih
odnosov, predvsem pa spoštujete dostojanstvo
tako sebe kot tudi vaših partnerjev. 

Premoščanje kulturnih razlik: Razumite
razlike med pristopi - pristop vaših partnerjev s
Kitajske je lahko bolj hierarhičen kot ta, ki ste ga
vajeni. Razumite tudi, da bodo želeli svoj
(testiran in uspešen) sistem prenesti v Slovenijo. 
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Uspešno izpeljana 6. redna seja IO SKPS

16. november 2023

V četrtek, 16. novembra, je potekala 6. redna
seja IO SKPS. Člani IO SKPS so se na seji
seznanili z aktivonstmi SKPS od zadnje seje. V
tem času je SKPS sprejel delegacijo v okviru
IURC projekta, izvedli smo poslovni čaj in zagnali
projekt spodbujanja izvoza na Kitajsko.

V prihajajočih mesecih na SKPS načrtujemo
nadaljevanje aktivnosti po stalnem urniku: v
decembru bo organiziran Zbor članov skupaj s
tradicionalno božično večerjo članov SKPS,
januarja pa sprejem ob zaključku leta zajca ter
odprtje razstave. 
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NAPOVEDUJEMO

SAVE THE DATE: 13. december, Zbor članov in
letna gala večerja Slovensko-kitajskega

poslovnega sveta

V četrtek, 13. decembra, vas vabimo na letni
Zbor članov SKPS, ki bo potekal med 17.00 in
18.00 uro na GZS, v Dvorani B. Na Zboru članov
bomo predstavili delo in aktivnosti Slovensko-
kitajskega poslovnega sveta v letu 2023, skupaj s
predstavitvijo novih članov, ki so se nam
pridružili letos. Na Zboru članov bomo
predstavili in potrjevali tudi načrtovan program
dela za prihajajoče leto ter članski prispevek
SKPS za leto 2024. 

Po Zboru članov vas vljudno vabimo tudi na
letno gala večerjo članov in partnerjev SKPS v
Grand Hotelu Union. Več informacij sledi v
kratkem

Sprejem ob zaključku leta zajca in odprtje
razstave umetnice Katje Burlina na GZS

V januarju se poslavljamo od preteklega leta in
se po lunarnem (kitajskem) koledarju
poslavljamo od leta zajca ter zremo v leto zmaja,
ki prihaja z 10. februarjem 2024. Ob zaključku
leta zajca vas vabimo na kulturni večer
Slovensko-kitajskega poslovenga sveta, 23.
januarja 2024 ob 17. uri v medetaži GZS. Ob
kulturnem večeru bo tudi odprtje razstave
zajcev umetnice Katje Burlina, ki že več kot 12
let živi in ustvarja v Izoli.

Leto zajca je prineslo priložnosti, da se učimo
drug od drugega, da smo radovedni in da
rastemo s svojimi ambicijami. Tako kot se
Slovenija in Kitajska lahko mnogo naučita ena od
druga skozi sodelovanje in povezovanje, pa si
zastavljamo tudi ambicije – po rasti,
poglobljenem sodelovanju in prijateljskih
odnosih. Zajec je, po legendi kitajskega
horoskopa, v tekmi za prvo mesto uporabil
preudarnost in pamet, kot jo moramo tudi mi v
prihajajočih časih. Tudi zmaj in zajec sta globoko
povezana, saj je v tekmi prav zmaj bil tisti, ki je
zajcu pomagal do cilja. Ko je zajec omagal v vodi,
ga je zmaj s sunkom vetra iz svojih pljuč pognal
naprej. Tako naj bo tudi nam leto zajca
popotnica v naslednje, prihajajoče leto zmaja.



V soboto, 18. novembra, je na simpoziju
Tsinghua potekal veleposlaniški panel na temo
»Vzajemno učenje civilizacij in miroljubni razvoj«.
Govorci so bili povabljeni, da delijo svoja
razmišljanja in razpravljajo o konotaciji in
pomenu kulture in civilizacije, miru in razvoja.

Veleposlanica Alenka Suhadolnik je v svojem
prispevku orisala ravnotežje med edinstvenostjo
in univerzalnostjo kulture. Kot primer je
predstavila primer konstituiranja slovenske
kulture, kulture, ki je kot taka vzdržala brez
objektivne in lastne državnosti, voditeljev in
cesarjev, ki so stoletja vladali narodu.
Razpravljala je, da se je kulturni razvoj za
Slovence zgodil skozi točke prelomov in odmikov
od temeljne nacionalne identitete, ne pa
kontinuitete ene.

Te točke preloma Slovenci danes praznujemo
tudi z državnimi prazniki: 8. februarja na dan
kulture zaznamujemo drzne ideje pesnika
Franceta Prešerna in drugih, ki hodijo po isti
poti. Poleg tega, da je ta dan dela prost dan,
Slovenci praznujemo z brezplačnimi vstopi v vse
slovenske muzeje, galerije, čitalnice in gledališča
tako za Slovence kot tudi za obiskovalce naše
države. 31. oktobra praznujemo dan reformacije,
ki praznuje prispevek obdobja reformacije k
oblikovanju slovenske identitete.

Vendar pa edinstvenost kulture ne izključuje
univerzalnosti, saj se različne kulture ukvarjajo s
podobnimi vprašanji, dilemami, vrednotami in
koncepti. To ravnovesje edinstvenosti in
univerzalnosti velja tudi za mednarodno
skupnost. Medtem ko je vedno treba upoštevati
edinstvene zgodovine in okoliščine, je hkrati
treba vztrajati pri univerzalnih načelih, ki so
rezultat razvoja globalne civilizacije. Danes, ko
smo priča vojni in konfliktom – krizi človeštva –
so ti družbeni dogodki preveč dragoceni, da bi
jih človeštvo tvegalo izgubiti.

Veleposlanica Suhadolnik na simpoziju Tsinghua
predstavila oblikovanje slovenske kulture
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TEKOČE NOVICE  IN  DOGODKI  ČLANOV SKPS

Novice, o katerih bi želeli obvestiti ostale člane SKPS prek naših novičnikov lahko posredujete na
skps@gzs.si. Obvestite nas lahko tudi o vaših preteklih ali prihajajočih dogodkih. 

mailto:skps@gzs.si


Od septembra do novembra 2023 se je na
povabilo Slovenskega etnografskega muzeja
petčlanska delegacija Dvorskega muzeja
odpravila v Ljubljano, glavno mesto Slovenije.
Ekipa, sestavljena iz strokovnjakov za upravljanje
in restavriranje kulturnih relikvij iz
Prepovedanega mesta, je Slovenskemu
etnografskemu muzeju pomagala dokončati
restavriranje, popis in ureditev sklopa kitajskih
zbirk. Tiskovna agencija Xinhua je spremljala
poročilo in posnela mikrodokumentarec.

Zakaj se je ta kitajska zbirka pojavila v Sloveniji?
Zakaj bi jih morali popisovati in popravljati?
Kateri drugi globoki pomeni se skrivajo za tem
skupnim restavratorskim delom kulturnih
relikvij? Kratek dokumentarec lahko pogledate
na povezavi >>>

Delegacija Imperial Museum v Pekingu je v
Slovenskem etnografskem muzeju pomagala

restavrirati kitajske zbirke
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TEKOČE NOVICE  IN  DOGODKI  ČLANOV SKPS

Novice, o katerih bi želeli obvestiti ostale člane SKPS prek naših novičnikov lahko posredujete na
skps@gzs.si. Obvestite nas lahko tudi o vaših preteklih ali prihajajočih dogodkih. 

https://mp.weixin.qq.com/s/F_UDay8u32NsYYISA_atgg
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Ljubljana, oktober 2023 – Na letni slovenski
nacionalni konferenci o kibernetski
varnosti je bila predstavljena slovenska
izdaja vodnika o kibernetski varnosti za
mala in srednja podjetja v Evropi, ki so ga
pripravili podjetje Huawei v sodelovanju z
EIT Digital in Global Digital Foundation. 

V Evropi je 25 milijonov malih in srednjih
podjetij (MSP), ki zaposlujejo 100 milijonov ljudi
in prispevajo več kot 50 odstotkov celotne rasti
BDP v Evropi. MSP so gonilna sila gospodarske
rasti in inovativnosti tudi v Sloveniji, po podatkih
Ministrstva za gospodarstvo, turizem in šport pri
nas MSP predstavljajo kar 99,8 odstotka vseh
podjetij v Sloveniji, zaposlujejo skoraj 70
odstotkov ljudi in ustvarijo 65 odstotkov
prihodkov vseh podjetij. Zato je zelo pomembno,
da MSP izvajajo primerne ukrepe za zaščito
poslovnih sredstev in ublažitev napadov na
kibernetsko varnost. S tem v mislih se je Huawei
povezal z EIT Digital in Global Digital Foundation
ter marca letos predstavil Vodnik z vprašanji in
odgovori za spodbujanje kibernetske varnosti
MSP v Evropi. Huawei je na konferenci z
naslovom »Kako se spopasti z aktualnimi
grožnjami v kibernetskem prostoru?«, ki jo je 27.
oktobra organizirala Sekcija za kibernetsko
varnost Združenja za informatiko in
telekomunikacije Gospodarske zbornice
Slovenije ter IKT horizontalna mreža, predstavil
še slovensko izdajo vodnika.

Tony Jin, podpredsednik Huaweia za Evropo, je
dejal, »da je namen tega vodnika dati praktične
nasvete MSP o ukrepih, ki jih je mogoče sprejeti
za uvedbo višjih ravni kibernetske varnosti v
strukturi njihovih podjetij. Vodnik pojasnjuje
različne narave kibernetskih napadov.
Kibernetska varnost MSP je namreč ključnega
pomena za zavarovanje dobavne verige v Evropi.
Po podatkih Agencije Evropske unije za
kibernetsko varnost (ENISA) so leta 2022 napadi
na dobavno verigo predstavljali kar 17 odstotkov
vseh kibernetskih napadov v Evropi, medtem ko
jih je bilo leta 2021 zgolj za en odstotek.
Spodbujanje višjih standardov kibernetske
varnosti za MSP je ključna prednostna naloga za
Evropsko unijo in vlade držav članic. Ta vodnik
podpira prednostne naloge politike EU za
izboljšanje standardov kibernetske varnosti za
MSP v Evropi, prav tako pa prispeva k delovnim
dejavnostim Evropskega leta spretnosti 2023,
ker v Evropi primanjkuje veščin na področju
kibernetske varnosti.«

Vencel Cserhati, vodja za kibernetsko varnost in
varstvo zasebnosti Huawei Technologies
Madžarska in regija Adriatik, ki je na dogodku
predstavil vodnik, je dejal: »Ključni cilj tega
vodnika je zagotoviti, da lahko mala in srednja
podjetja v Sloveniji uvedejo celovitejše strategije
kibernetske varnosti: Kako izboljšati postopke
nadzora dostopa, kot je izboljšanje upravljanja
gesel? Kako izboljšati

Izšla je slovenska izdaja Vodnika o kibernetski
varnosti za mala in srednja v Evropi podjetja

Huawei, EIT Digital in Global Digital Foundation
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 upravljanje ranljivosti znotraj proizvodnih linij
MSP? Kako poteka varnostno kopiranje
podatkov? Pomen vzdrževanja načrta za obnovo
po incidentih in nesrečah. Kako lahko požarni
zidovi izboljšajo kibernetsko varnost za MSP?«
Dodal je, da je priporočljivo, da imajo podjetja
tudi načrt za komuniciranje z deležniki v primeru
incidenta kibernetske varnosti.

»Ta vodnik MSP tudi pojasnjuje, kje lahko
najdejo koristne informacije tako v evropskem
kot v slovenskem kontekstu o tem, kako
izboljšati sisteme kibernetske varnosti. ENISA,
Europol, OECD in Svetovni gospodarski forum
(WEF) so pripravili številne pomembne
informacijske povezave o tem, kako lahko mala
in srednje velika podjetja ublažijo tveganje
kibernetske varnosti. Vodnik vključuje tudi
številne slovenske povezave, kamor se lahko
slovenska MSP obrnejo po nasvete o tem, kako
povečati kibernetsko varnost v svojih podjetjih,«
je še dodal Cserhati.

Nacionalna konferenca o kibernetski varnosti
Sekcije za kibernetsko varnost, Združenja za
informatiko in telekomunikacije je zaokrožila
oktober kot evropski mesec kibernetski varnosti,
ki ga organizirajo agencija ENISA, Komisija in
države članice EU. Tako slednje kot tudi druge
organizacije in podjetja v tem mesecu še
intenzivneje izobražujejo in ozaveščajo o tej
temi. Na konferenci so bili tako predstavljeni
številni primeri dobrih praks, Huaweiev slovenski
prevod Vodnika z vprašanji in odgovori za
spodbujanje kibernetske varnosti MSP v Evropi
pa je bil dobro sprejet, saj so se vsi udeleženci
konference strinjali, da je potrebno uperiti vse
moči v izboljšanje tega področja. 
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